

 **CBCMUSIC** PRESENTS



**2022**

SUPPORTED BY  
**FACTOR** Canada



## PERFORMERS ANNOUNCED FOR THE 2022 POLARIS MUSIC PRIZE GALA

**TORONTO, ON – September 6, 2022** – The Polaris Music Prize, presented by [CBC Music](#), has revealed the performer list for the 2022 Polaris Gala, taking place September 19 at The Carlu in Toronto, Ontario. Hosted by CBC Music’s Angeline Tetteh-Wayoe, the Polaris Gala will also be live-streamed on [CBC Gem](#), CBC Music’s [Facebook](#), [YouTube](#) and [Twitter](#) pages and globally at [cbcmusic.ca/polaris](https://cbcmusic.ca/polaris) at 8:00 p.m. ET. General admission tickets to the gala are on sale right now via [Ticketmaster](#).

Polaris has confirmed the following acts will take the stage at this year’s marquee winner reveal event:

Pierre Kwenders  
Lisa Leblanc  
Hubert Lenoir  
Kelly McMichael  
Ombiigizi  
Ouri  
Shad  
Snotty Nose Rez Kids  
Charlotte Day Wilson

Additional performances will include Fresh Pepper interpreting Destroyer as well as 2021 Polaris Music Prize winner, Cadence Weapon. The performance list was drawn from the ten nominated albums that make up the 2022 Polaris Music Prize [Short List](#). Lineup subject to change.

The 17<sup>th</sup> Polaris Music Prize-winning album will be determined at this year’s gala following performances by the 2022 nominees. CBC Music’s [Angeline Tetteh-Wayoe](#) will host the Polaris Gala.

Polaris plans to create a magical night for the return of its signature live event for the first time since 2019. Taking place once again at the historic Carlu, the night will kick off with the first-ever Official Gala Opening Reception presented by [FACTOR](#). The reception will be an opportunity for Canada’s music industry to come together to connect and celebrate together before the nominee performances. Inspired by the mysterious music of Canada’s natural landscape, The Carlu will be transformed into a large-scale light and sound

installation by creative director Daniel Tal using creative 4D floral designs from [Alex McLeod](#) as well as installations from local artists [Odessa Dobbie](#), [Graham Teeple](#) and [Lauren Pirie](#), all produced by Vox Future. The official #Polaris2022 After-Party presented by [Crown Royal](#) will be hosted on-site in The Carlu's magnificent Round Room immediately following this year's winner announcement.



CBC Music will continue its in-depth editorial coverage in the lead-up to the Polaris Gala. As part of its massive [Short List Summer](#) campaign, this week CBC Music will showcase a Shortlist Shortcuts piece with Pierre Kwenders and will air the final two episodes of The Ten spotlight radio series — *The Ten: Charlotte Day Wilson* and *The Ten: Destroyer* — on September 11 and September 18, respectively, via CBC Music and CBC Listen. Other archived episodes of The Ten are available on-demand [here](#).

The Polaris Gala will cap a busy three months in the Polaris universe. Polaris released its 40 nominee album [Long List](#) on June 14 before narrowing down that to the ten contender [Short List](#) on July 14. The [Polaris Music Prize 2022 Poster Launch & Exhibition](#), a month-long gallery takeover at Underscore Projects (1486 Dundas Street West, Toronto) will start on September 8. This exhibition will showcase Polaris' vast archive of silkscreen art posters inspired by the many Polaris nominees. The Polaris Gala will also mark the official reveal of the 12 albums being considered for the [2022 Slaight Family Polaris Heritage Prize](#). The Heritage Prize is Polaris' hall of fame-minded critics prize/public polling campaign meant to celebrate Canadian albums of the past.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. The nine other nominated acts whose albums make the 2022 Short List will receive

\$3,000 each courtesy of [Slaight Music](#). Additionally, Polaris Music Prize has partnered with [Play MPE](#) to award the winning artist with a global music promotion distribution package for one release (single or album) worth up to \$3,025 CAD. Play MPE will also gift all nine remaining Short List artists with distribution packages worth up to \$1,000 CAD each.

Albums eligible for 2022 Polaris Music Prize consideration must be released between May 1, 2021 and May 31, 2022. An independent jury of music media from across Canada determines the Long List and Short List. Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury convenes at the Polaris Gala to select the Polaris Music Prize winner.

The past winners are Cadence Weapon (2021), Backxwash (2020), Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

#### **Polaris Music Prize 2022 Event Season:**

June 14 – Long List Announcement: The Long List is where Polaris reveals the 40 nominated albums that will be considered for a given year's Prize.

July 14 – Short List Announcement: Selected from the 40 album Long List, the Short List is where Polaris reveals the 10 finalist albums that will be considered for a given year's Prize.

September 19 – Polaris Gala: Our prestige winner reveal event, the Polaris Gala features live musical performances from the nominated acts on the Polaris Short List. The Polaris Prize winner is determined day-of at the Gala by an 11-member Polaris Grand Jury selected from the greater Polaris juror pool.

October 21 – Slaight Family Polaris Heritage Prize: The Heritage Prize is a hall of fame-minded critics prize/public polling campaign meant to celebrate classic Canadian albums created before Polaris began in 2006. Like the Polaris Music Prize, winners and nominees of the Heritage Prize are albums of the highest artistic distinction, without regard to sales or affiliations.

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

### **About the Polaris Music Prize**

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity.

[www.polarismusicprize.ca](http://www.polarismusicprize.ca)

#### **Polaris Fast Facts:**

40 Long List nominees

10 Short List nominees

1 Polaris Music Prize winner of the \$50,000 prize

9 runner-up winners of \$3,000 courtesy of Slight Music

2 Heritage Prize winners

196 Polaris Posters commissioned by visual artists across the country

200+ annual jury participants

1,000 annual Gala guests

\$831,000 in prize money given to musicians

160 Short List nominees have been provided with in-kind media attention

20 Not-for-Profit and charity partners supported through the Community Development Program

### **About CBC/Radio-Canada**

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We also deliver content in Spanish, Arabic Chinese, Punjabi and Tagalog, as well as both official languages, through Radio Canada International (RCI). We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

### **About CBC Music**

CBC Music is the leading curator of emerging and diverse Canadian music talent across platforms, playing the most Canadian artists and genres on radio, CBC Listen and [cbcmusic.ca](http://cbcmusic.ca). We prioritize Canadian artists in a wide variety of genres on over 200

playlists available on CBC Listen, and publish daily national music coverage. CBC Music Live features live music recordings from across the country. Our music partnerships and events include The JUNOS, the Polaris Music Prize, Searchlight, the CBC Music Festival, The Canadian Music Class Challenge and Canada Listens. [www.cbcmusic.ca](http://www.cbcmusic.ca)

### **About Play MPE**

Play MPE is the leading global platform for music promotion distribution and discovery. The company now serves over 100 countries, is available in multiple languages, and has changed the way the music industry delivers and accesses content. Play MPE provides music promotion distribution for 1000s of record labels, promoters and artists connecting them to a growing community of vetted music industry decision makers. Play MPE's coveted distribution lists include: radio, satellite, media/blogs, music supervisors, music curators and more. Long standing global clients include Universal Music Group, Warner Music, Sony Entertainment, BMG, Big Machine, [PIAS], Curb I Word, Broken Bow, MNRK Music Group, Epitaph, Criteria, The Orchard and many more. [www.plaympe.com](http://www.plaympe.com)

### **Media Contacts:**

#### **Polaris Music Prize media:**

Amanda McCauley

(905) 926-6440

[amanda@indoorrecess.com](mailto:amanda@indoorrecess.com)

#### **Polaris Music Prize media (Quebec):**

Magali Ould

(514) 994-6295

[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

#### **CBC**

Teaghan Hawke

[teaghan.hawke@cbc.ca](mailto:teaghan.hawke@cbc.ca)

#### **Play MPE**

Cate Horsley

[cateh@plaympe.com](mailto:cateh@plaympe.com)

#### **Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):**

[polarismusicprize.ca/media](http://polarismusicprize.ca/media)

Pw: m3d1a

\* \* \*



## DÉVOILEMENT DES PRESTATIONS ARTISTIQUES AU GALA POLARIS DU PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2022

**TORONTO, ON – 6 septembre 2022** – Le Prix de musique Polaris, présenté par [CBC Music](#), a révélé la liste des artistes qui participeront au gala Polaris 2022, qui se tiendra le 19 septembre au Carlu, à Toronto (Ontario). Animé par Angeline Tetteh-Wayoe de CBC Music, l'événement sera diffusé au Canada sur le service gratuit de diffusion en continu [CBC Gem](#), sur les pages [Facebook](#), [Twitter](#) et [YouTube](#) de CBC Music, et dans le monde entier sur [CBCMusic.ca/Polaris](#) le 19 septembre à 20 h HE (17 h HP). Des billets pour assister au gala sans place assignée sont en vente dès maintenant sur [Ticketmaster](#).

Le Polaris a confirmé que ces artistes présenteront des performances lors de l'événement où sera annoncé l'album gagnant de l'année :

Pierre Kwenders  
Lisa Leblanc  
Hubert Lenoir  
Kelly McMichael  
Ombiigizi  
Ouri  
Shad  
Snotty Nose Rez Kids  
Charlotte Day Wilson

D'autres prestations seront offertes, notamment Fresh Pepper interprétant Destroyer et Cadence Weapon, le lauréat du Prix de musique Polaris 2021. La programmation des spectacles a été établie à partir des 10 albums en nomination sur la [courte liste](#) du Polaris 2022. Elle est susceptible d'être modifiée.

Le 17<sup>e</sup> album lauréat du Prix de musique Polaris sera déterminé lors du gala de 2022, après les prestations des artistes en nomination. [Angeline Tetteh-Wayoe](#), de CBC Music, animera l'événement.

Le Polaris a prévu une soirée magique pour célébrer le retour de son événement emblématique, qui est organisé en présentiel pour la première fois depuis 2019. Au sein d'une salle historique, le théâtre Carlu, le gala sera amorcé par la toute première réception d'ouverture officielle présentée par [FACTOR](#). Pour l'industrie musicale canadienne, cette réception sera l'occasion idéale pour se réunir et discuter avant les performances des artistes en nomination. En écho à la musique mystérieuse des paysages naturels du Canada, le Carlu sera transformé en une installation lumineuse et sonore à grande échelle créée par le directeur créatif Daniel Tal, qui utilisera les créations florales 4D d'[Alex McLeod](#) ainsi que les installations des artistes de Toronto [Odessa Dobbie](#), [Graham Teeple](#) et [Lauren Pirie](#), le tout produit par Vox Future. L'*after-party* officiel du #Polaris2022, présenté par [Crown Royal](#), se tiendra sur place, dans la magnifique Round Room du Carlu, immédiatement après l'annonce de l'album gagnant de cette année.



CBC Music poursuivra sa couverture éditoriale approfondie en amont du gala Polaris. Dans le cadre de son importante programmation « [L'été de la courte liste](#) », CBC Music présentera cette semaine un épisode de *Shortlist Shortcuts* avec Pierre Kwenders. Elle diffusera aussi les deux derniers épisodes de la série radiophonique *The Ten*, avec Charlotte Day Wilson (11 septembre) et Destroyer (18 septembre) sur les ondes de CBC Music et CBC Listen. D'autres épisodes archivés de *The Ten* sont disponibles à la demande [ici](#).

Le gala Polaris sera le point culminant de trois mois très actifs dans l'univers Polaris. Le 14 juin dernier, le Polaris a publié sa [longue liste de 40 albums](#), avant de restreindre ce palmarès à 10 albums lors du dévoilement de sa [courte liste](#), le 14 juillet. Le vernissage de [l'exposition des affiches officielles du Prix de musique Polaris 2022](#), organisée pendant un mois à Underscore Projects (1486 Dundas Street West, Toronto), se tiendra le 8 septembre. Cette exposition présentera aussi les vastes archives artistiques du Polaris, qui débordent de magnifiques sérigraphies inspirées des nombreux albums en

nomination dans le passé. Le gala Polaris sera également l'occasion de révéler officiellement les 12 albums en lice pour l'édition [2022 du Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight](#). Le Prix du patrimoine est un prix de la critique et une campagne de sondage publique qui vise à célébrer les albums canadiens qui ont marqué l'histoire.

Le Prix de musique Polaris remet 50 000 \$ à l'artiste ayant créé l'album canadien de l'année, jugé uniquement sur sa valeur artistique et sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale. Les neuf autres artistes en nomination, dont les albums figurent sur la courte liste de 2022, recevront 3 000 \$, une gracieuseté de [Slaight Music](#). De plus, le Prix de musique Polaris s'est associé à [Play MPE](#) pour offrir à l'artiste derrière l'album lauréat un forfait mondial pour la distribution et la promotion d'une parution musicale (simple ou album) d'une valeur maximale de 3 025 \$ CA. Play MPE offrira également aux neuf autres artistes de la courte liste des forfaits de distribution d'une valeur maximale de 1 000 \$ CA.

Les albums admissibles au Prix de musique Polaris 2022 doivent être parus entre le 1<sup>er</sup> mai 2021 et le 31 mai 2022. Un jury indépendant composé de membres des médias musicaux de tout le Canada détermine la longue et la courte liste. Onze personnes parmi les membres du jury sont ensuite choisies pour faire partie du grand jury. Ce grand jury se réunit lors du gala Polaris pour choisir l'album lauréat du Prix de musique Polaris.

Les gagnant.e.s antérieur.e.s sont Cadence Weapon (2021), Backxwash (2020), Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

### **Saison 2022 des événements du Prix de musique Polaris :**

14 juin – Annonce de la longue liste : la longue liste du Polaris comprend les 40 albums sélectionnés qui seront pris en considération pour le prix d'une année donnée.

14 juillet – Annonce de la courte liste : à partir de la longue liste de 40 albums, le Polaris dévoile les 10 albums finalistes qui seront pris en considération pour le prix d'une année donnée.

19 septembre – Gala Polaris : notre prestigieux événement de révélation des albums lauréats, le gala Polaris, propose des performances musicales en direct des artistes figurant sur la courte liste du Polaris. L'album lauréat du Prix de musique Polaris est désigné le jour même du gala par un grand jury de 11 membres sélectionné.e.s parmi l'ensemble du jury du Polaris.



21 octobre – Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight : le Prix du patrimoine est un prix de la critique et une campagne de sondage publique qui vise à célébrer les albums canadiens classiques créés avant la première édition du Polaris en 2006. Comme pour le Prix de musique Polaris, les albums candidats et gagnants du Prix du patrimoine sont des albums de la plus haute distinction artistique, sans égard aux ventes ou aux affiliations.

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

### **À propos du Prix de musique Polaris**

Le Prix de musique Polaris est un organisme à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadienne de grande qualité. Un groupe sélectionné de critiques de musique jugent et décernent le Prix sans égard pour le genre musical ou la popularité commerciale. [www.polarismusicprize.ca](http://www.polarismusicprize.ca)

Le Polaris en quelques chiffres :

1 longue liste de 40 albums

1 courte liste de 10 albums

1 Prix de musique Polaris de 50 000 \$

9 gagnant.e.s du prix secondaire de 3 000 \$ offert par Slaight Music

2 gagnant.e.s du Prix du patrimoine

196 affiches Polaris créées par des artistes visuels partout au pays

Plus de 200 participant.e.s au jury annuel

1 000 invité.e.s au gala annuel

831 000 \$ en prix remis aux musicien.ne.s

160 nommé.e.s de la courte liste bénéficient d'une attention médiatique

20 partenaires à but non lucratif et caritatif bénéficient du soutien du programme de développement communautaire

### **À propos de CBC/Radio-Canada**

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. En tant que source d'information de confiance au pays, nous proposons un point de vue typiquement canadien sur les nouvelles, affaires publiques et affaires internationales. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français,

en anglais et en huit langues autochtones. Nous présentons aussi des contenus en espagnol, en arabe, en chinois, en punjabi et en tagalog, en plus des deux langues officielles, par le biais de Radio Canada International (RCI). Nous demeurons à l'avant garde du changement pour répondre aux besoins des Canadien.ne.s à l'ère numérique.

### **À propos de CBC Music**

CBC Music est le plus important curateur de musique canadienne émergente et diversifiée sur toutes ses plateformes et le plus grand diffuseur d'artistes du Canada de tous genres musicaux par le biais de la radio, de CBC Listen et cbcmusic.ca. Nous mettons l'accent sur un vaste éventail d'artistes canadien.ne.s dans plus de 200 listes de lecture offertes par CBC Listen, en plus de couvrir quotidiennement l'actualité musicale. CBC Music Live offre des captations de concerts musicaux réalisés dans toutes les régions du pays. La liste de nos partenaires musicaux et événementiels comprend les Prix JUNO, le Prix de musique Polaris, Searchlight, le CBC Music Festival, le Canadian Music Class Challenge et Canada Listens. [www.cbcmusic.ca](http://www.cbcmusic.ca)

### **À propos de Play MPE**

Play MPE est la principale plateforme de distribution, de promotion et de découvertes musicales au monde. Desservant aujourd'hui plus de 100 pays et disponible en plusieurs langues, elle a transformé la façon dont l'industrie musicale diffuse les contenus et accède à ceux-ci. Play MPE assure la distribution et la promotion musicale pour des milliers de maisons de disques, promoteurs et artistes en les mettant en lien avec une communauté croissante d'instances décisionnelles de l'industrie musicale. Les listes de distribution convoitées de Play MPE comprennent : la radio, la diffusion satellite, les médias ou blogues, les superviseurs musicaux, les conservateurs musicaux et plus encore. Parmi sa clientèle internationale de longue date figurent Universal Music Group, Warner Music, Sony Entertainment, BMG, Big Machine, [PIAS], Curb I Word, Broken Bow, MNRK Music Group, Epitaph, Criteria, The Orchard et plusieurs autres. [www.plaympe.com](http://www.plaympe.com)

### **Contacts médias :**

#### **Prix Polaris (Québec) :**

Magali Ould

(514) 994-6295

[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

#### **Prix Polaris (Canada) :**

Amanda McCauley

(905) 926-6440

[amanda@indoorrecess.com](mailto:amanda@indoorrecess.com)

**CBC**

Teaghan Hawke

[teaghan.hawke@cbc.ca](mailto:teaghan.hawke@cbc.ca)

**Play MPE**

Cate Horsley

[cateh@plaympe.com](mailto:cateh@plaympe.com)

**Matériel promo (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio)**

:

[polarismusicprize.ca/media](http://polarismusicprize.ca/media)

Mot de passe : m3d1a